
Upr. Priechod: Vajdová Ľubica, Homolová Anna, Homolová Iveta, Alena Ivaničová 
        Baláže: Hrdinová Božena, Hrdinová Martina  

 V stredu je slávnosť Narodenia sv. Jána Krstiteľa. Je to neprikázaný sviatok.  
 Slovenskí biskupi počas uplynulého týždňa aktualizovali opatrenia, ktoré boli prijaté 

v Cirkvi s úsilím zastaviť šírenie koronavírusu. Vyjadrili vďačnosť veriacim za trpezlivé 
prijatie a dodržanie výnimočných nariadení, ktoré v našej skúsenosti nemali obdobu. 
Vzhľadom na pokračujúce uvoľnenia biskupi rozhodli o odvolaní všeobecného 
dišpenzu od povinnej účasti veriacich na nedeľných a sviatočných bohoslužbách  
k 17. júnu 2020. Virtuálne spoločenstvo a sledovanie prenosov, ktoré sa ukázalo ako 
veľmi užitočný prostriedok vo výnimočnom stave, samozrejme nemôže trvalo nahradiť 
živé spoločenstvo stretávajúce sa pri modlitbe a sláveniach. V platnosti zostávajú 
výnimky z povinnej účasti pre tých, ktorí sú chorí, musia zostať v karanténe alebo 
pociťujú vážnu fyzickú či morálnu prekážku (napríklad veľkú obavu kvôli iným 
chronickým ochoreniam, pooperačným stavom, atď.). Kým platia krízové hygienické 
opatrenia, zostáva platné dovolenie prijímať na ruku, o ktorom biskupi rozhodli pre 
čas núdze, kvôli ochrane zdravia a života. Povinnosť šachovnicového sedenia počas 
bohoslužieb sa mení na odporúčanie, rúška zostávajú naďalej povinné.  
(Zdroj: https://www.tkkbs.sk/view.php?cisloclanku=20200617021)  
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 12. Nedeľa v cezročnom období  2020   
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PONDELOK 22. 6. 2020 
SV. JÁN FIŠER A TOMÁŠ MÓR 

7:30 (P) Za rodičov, bratov, Miroslava a Annu (114) 

UTOROK  
23. 6. 2020 

18:00 (P) † Ivan a rodičia (B 52) 

STREDA 24. 6. 2020 

NARODENIE SV. JÁNA 

KRSTITEĽA (SL) 
18:00 (P) Ján, Gizela, synovia a dcéra (B 52) 

ŠTVRTOK  
25. 6. 2020 

17:00 (B) Za deti a vnukov (B 45) 

PIATOK   
26. 6. 2020 

18:00 (P) Za Božiu pomoc pre rodinu 

SOBOTA  27. 6. 2020 
PANNY MÁRIE V SOBOTU (ĽS) 

18:00 (P) † Mária Homolová 

13. NEDEĽA CEZ ROK 
28. 6. 2020 

9:00 (B) † Ladislav a Viera (B 94) 

10:30 (P) Za farnosť 



12. Nedeľa OCR 2020, Mt 10, 26-33 
 

Dnešný úryvok evanjelia je z druhej časti Matúšovho evanjelia. Prvou časťou bola reč na 
vrchu. Táto druhá časť už nie je určená nie pre zástupy, ale pre skupinku učeníkov, ktorí 
Ježiša nasledovali a ktorí budú rozposlaní na misie. Avšak je určený pre kohokoľvek aj 
dnes, kto sa cíti skutočným učeníkom Ježiša z Nazareta a kto vníma, že Ježiš mu zveruje 
istú úlohu, čí misiu. Sme to teda my, ktorí sú vyslanými učeníkmi a ktorým sa Ježiš 
prihovára skôr ako sa rozídu. Dáva nám inštrukcie a hovorí aké posolstvo máme ohlasovať 
svetu.  

Je to veľmi jednoduché: „Priblížilo sa nebeské kráľovstvo“. Slovo „blízko“ neznamená, že 
Božie kráľovstvo ešte len prichádza, ale to znamená, že je už tu blízko a ak chceš, môžeš 
ho preto prijať; teda nepremárni túto príležitosť! Potom Ježiš hovorí o úlohách, ktoré majú 
jeho učeníci plniť: „Chorých uzdravujte, mŕtvych krieste, malomocných očisťujte, zlých 
duchov vyháňajte“. Čo to znamená „vyháňať démonov“? (v SK preklade zlých duchov). 
Démonom je označená celá sila starého sveta, svetáckosti, ktorá chce pokračovať – 
kráľovstvo zla a nie kráľovstvo lásky. Títo démoni musia byť vyhnaní a to je úloha 
učeníkov. Potom majú „uzdravovať chorých“. Nemyslí sa na telesné choroby; to majú 
robiť lekári. Sú to všetky tie choroby, ktoré znemožňujú skutočný ľudský život človeka. 
Poznáme ich veľmi dobre:  závisť, nenávisť, pýcha, túžba zhromažďovať dobrá tohto 
sveta. Teda stojíme pred svetom, ktorý je chorý a my v ňom máme uskutočniť svoju misiu. 

Ďalšou inštrukciou, ktorú učeníci dostávajú a platí aj pre nás v dnešnú dobu ak chceme aby 
bola účinná naša misia, sú slová: „Zadarmo ste dostali, zadarmo dávajte. Neberte si do 
opaskov ani zlato, ani striebro, ani peniaze; ani kapsu na cestu si neberte ani dvoje šiat, 
ani obuv, ani palicu, lebo robotník si zaslúži svoj pokrm“. Teda títo učeníci sa musia 
predstaviť ako baránkovia medzi vlkmi. Presne opačne ako nejaká politická strana, ktorá 
ak chce mať úspech v očiach tohto sveta, tak pre svoj rast potrebuje dobú vizáž, peniaze 
a všetky spomenuté svetské veci. Je to posolstvo, ktoré je učeník povolaný ohlásiť vo svete 
a ono samo má v sebe posvätnú a neodolateľnú silu niekoho pritiahnuť. Ak sa upneš na tie 
sily ktoré patria svetu, to znamená že nemáš dôveru v silu, ktorá je vo vnútri posolstva, 
ktoré máš ohlásiť. Potom Ježiš hovorí veľmi jasne ako sa má učeník správať, ak chce 
uskutočniť jeho misiu. Hovorí: „neočakávajte, že budete prijatí s potleskom. Buďte 
rozvážni, vypytujte sa, kto je vás v meste hoden, buďte jednoduchí ako holubice, ostražití 
ako hadi. Učeník nikdy nebude nad svojho majstra. Ak majstra označili Belzebulom, tak vy 
neočakávajte nič iné.“ 

Počúvajúc tieto skutočnosti učeníci museli zostať rozpačití. Ak sa veci majú takto, oplatí 
sa investovať do tejto misie, keď vieme, že skončí neúspechom? Nebolo by lepšie vrátiť sa 
do Kafarnauma k svojmu pôvodnému životu? Ježiš celkom iste videl v očiach svojich 
učeníkov strach prijať túto misiu.  

Strach ako vieme, má aj dôležitú - pozitívnu úlohu. Prečo? Lebo chráni život. Beda tomu, 
kto sa nebojí a nikdy nemá strach. Strach Ti označuje nebezpečie a varuje pred 
nesprávnym konaním či pred rozhodnutím, ktoré by mohlo mať fatálne následky. Avšak ak 
strach prekročí hranice kontroly, stane sa škodlivým, pretože zabráni konať odvážne. 
Vtedy strach môže aj paralyzovať. Ak chceš nasledovať Krista, potom si zapamätaj, že 



prvá reakcia ktorú zakúsiš, bude strach. Ak nebudeš mať strach to znamená, že si 
nepochopil čo Ježiš od Teba žiada a k čomu Ťa vedie. Aj on mal strach. Ale ak chceš byť 
apoštolom, tak sa nesmieš nechať zviazať strachom. Inak budeš obdivovať Krista, budeš 
uskutočňovať nejaké pobožnosti a budeš konať nejaké zbožné skutky, ale nenecháš sa 
nikdy naplno vložiť do jeho ponuky stať sa budovateľom nového sveta.  

Hlavná téma dnešného úryvku evanjelia je odpoveď Ježiša na otázku strachu, ktorý bude 
skusovať jeho učeník: 

Ježiš povedal svojim apoštolom: „Nebojte sa ľudí. Lebo nič nie je skryté, čo by sa 
neodhalilo, a nič utajené, čo by sa neprezvedelo. Čo vám hovorím vo tme, hovorte na 
svetle, a čo počujete do ucha, rozhlasujte zo striech.  

V dnešnom úryvku evanjelia Ježiš až tri krát povie: Nenechajte sa ovládať strachom 
Budete ho zakusovať tak ako som ho zakusoval aj ja, ale ja som sa ním nenechal ovládnuť. 
Robte odvážne rozhodnutia. Prvý typ strachu, ktorý si Ježiš všimne a pomenováva  je ten, 
ktorý neprichádza z vonku, ale z nášho vnútra: „Ja mám ohlasovať nový svet, nový život – 
ale ja sám žijem tak? Mám strach prijať toto nové kráľovstvo a teda ako ho mám ísť 
ohlasovať druhým, ak ja sám som ho nedokážem asimilovať? Mám strach urobiť toto 
rozhodnutie v plnosti! Mám strach otvoriť svoje srdce pre bezpodmienečnú lásku a to 
dokonca aj voči nepriateľovi – to je až príliš veľa! Navyše ak sa jedná o tému 
zhromažďovania dobrodení – nedokážem sa všetkého vzdať, alebo  
77 x odpustiť! Taktiež je skutočnosťou, že ľudia okolo mňa robia presne opačne ako Ježiš 
káže a ja sám som len človek z tohto sveta, nie som z neba. Nebude snáď lepšie, ak by som 
sa prispôsobil a robil to, čo robia všetci a hľadal potešenie v živote bez toho, aby som 
schvaľoval zlo? Nebolo by lepšie, ak by som aj ja akceptoval aspoň nejaký kompromis?“ 

Hľa toto je náš strach: obava že urobím zlé rozhodnutie práve tým, keď prijmem ponuku, 
ktorú mi dáva Ježiš z Nazareta. Strach, že skončím medzi porazenými v dejinách. Na tento 
strach Ježiš dáva svoju prvú odpoveď: „Nič nezostane  skryté, čo by sa na konci 
neodhalilo, a nič nezostane utajené, čo by sa na konci neukázalo ako to bolo 
v skutočnosti.“ Teda na konci život bude hodnotený nie podľa ľudských kritérií, ale podľa 
Božieho svetla a teda sa zjaví veľmi jasne to, čo bol život správny a čo nesprávny. Zatvorí 
sa opona divadla tohto sveta a zostane pravda. Diela lásky ktoré konáš, sú dnes skryté. 
Obľúbenými a úspešnými ľuďmi sú dnes iní ľudia ako ty, ... avšak Ježiš hovorí: Nemaj 
strach vybrať si to, čo Ti ja ponúkam, pretože jedného dňa sa všetky temnoty rozplynú. Keď 
sa rozžiari svetlo súdu Boha na každého človeka, všetci budú vidieť, že si mal pravdu, že si 
sa rozhodol správne. 

Avšak nie je to len náš vnútorný strach, ktorý nás môže zväzovať, ale aj hustá tma ktorú 
stretneš, keď si poslaný zaniesť svetlo do temnôt starého sveta. Nemaj strach konfrontovať 
sa ani s vonkajšou temnotou. Stretneš odmietnutie, uzatvorenie, neprijatie, nepriateľstvo 
a aj v týchto podmienkach budeš chcieť skôr mlčať a radšej nehovoriť nič o nádeji ktorú 
nosíš v srdci. Budeš možno chcieť zostať v tíško aby si mal pokoj. Je to strach ktorý ťa 
vedie ukryť svoju identitu kresťana pred druhými. Strach uvažovať ako kresťan medzi 
osobami, ktoré sledujú iné princípy. Máš strach zjaviť svoju identitu ako učeníka, lebo 
budeš zosmiešnený a označený za človeka, ktorý nepochopil modernú mentalitu. Ježiš 
hovorí: „Čo vám hovorím vo tme, hovorte na svetle ... Veď si spomeňte, že aj vy ste boli 
v temnote, keď ste prijali moje svetlo; teraz ste sa stali svetlom a teda prineste ho do sveta 
a to bez strachu z temnoty sveta!  



To nie svetlo by sa malo báť temnoty, ale opačne, temnota sa bojí svetla. Ak je nejaká izba 
temná, tak aj keď v nej zapálime svetielko ktoré bude hoci len slabé a blikajúce (akou 
často býva aj naša viera) tak predsa toto svetlo zvíťazí nad tmou. Ak potom v noci 
otvoríme okno, nie je to temnota ktorá dnu vojde, ale je to svetlo, ktoré vyjde aj von. 
Temnota stále prehrá. Ježiš nás ubezpečuje – napriek všetkým okolnostiam a obavám, že 
evanjelium sa obháji a zmení svet.  

Druhý dôvod pre ktorý sa učeník nesmie nechať preniknúť strachom: 

Nebojte sa tých, čo zabíjajú telo, ale dušu zabiť nemôžu. Skôr sa bojte toho, ktorý môže 
i dušu i telo zahubiť v pekle. 

Keď sa niečoho bojíme, tak je nám často nablízku nejaký priateľ. On nás povzbudí napr. 
tým, že povie: „Uvidíš, že všetko dobre dopadne a nič sa Ti nestane“. Avšak Ježiš tým, 
ktorí chcú byť jeho učeníci hovorí: Uvedom si, že niečo sa Ti určite stane. Boj sa dokonca 
toho, ak by sa Ti nič nestalo, pretože to znamená, že si sa adaptoval na spôsob 
rozmýšľania a konania ostatných. Nevyrušil si nikoho a teda všetci Ťa budú mať radi. 
Uvedom si, že ak budeš ohlasovať isté hodnoty, znepokojíš tých, ktorí tomu neveria 
a znepokojíš ich ešte viac ak budeš aj ty skutočne tak žiť. Pripomeňme si knihu múdrosti: 
„Veď život spravodlivého je nepodobný ostatným a odlišné sú všetky jeho chodníky“ (Múd 
2, 15). Uvedom si, hovorí Ježiš úplne jasne, že ten, kto sa vzoprie novému svetu, nebude 
chcieť aby prišlo niečo nové, naopak – jemu je dobre v starom svete a počítaj s tým, že ťa 
môžu aj zabiť.   

Sú mučeníci evanjelia, ktorí sú mnohí aj dnes. Každý, kto odmieta nespravodlivosť, kto sa 
v mene evanjelia namáha v prospech slabých a postaví sa proti sile mocných svetových 
finančníkov, každý dobre vie, že za to bude platiť. Hľa strach! Možno v dnešnom svete 
nečelíme zabitiu, ale celkom iste protirečeniu, krivému obvineniu, odmietnutiu, 
nepochopeniu či zosmiešneniu, možno dokonca aj vo vnútri vlastnej rodiny. Ježiš hovorí: 
uvažuj, aké zlo ti môžu urobiť tí, ktorí sú nepriateľmi evanjelia? Žiadne zlo Ti nemôže 
zobrať večný život, ktorý Ti ja darujem. Tvoju identita ako učeníka nikto nemôže zničiť. 
Biologický život tak či tak netrvá večne, to čo je dôležité je, že posvätný život v tebe nesmie 
byť narušený.  

Učeník teda nesmie mať strach. Ak máš z niekoho z ľudí strach nemôžeš byť mojím 
učeníkom. Prečo? Pretože ak máš strach z nejakej osoby ty ju považuješ za nebezpečnú, za 
nepriateľa a teda si na pozore. Áno je pravda, že Ti môže ublížiť, ale nenechaj si zničiť 
svoju identitu, lebo Tvoj život nezávisí od neho.  

Na druhej strane Ježiš nám hovorí aj to, koho sa báť máme. Bojte sa toho, kto môže i dušu 
i telo zahubiť v pekle. Nie je to niekto kto je mimo nás, ale je to sila zla, ktorá je v každom 
jednom z nás. Zakusujeme to každý - je to tá temná stránka, ktorá je prítomná v nás, ktorá 
by nás chcela kontrolovať. Áno, pred touto sa boj, pretože môže zničiť celý tvoj život 
a skončíš na smetisku života.  

Teraz nasleduje tretí dôvod prečo nemať strach:  

Nepredávajú sa dva vrabce za halier? A predsa ani jeden z nich nepadne na zem bez 
vedomia vášho Otca. Vy však máte aj všetky vlasy na hlave spočítané. Nebojte sa teda, vy 
ste cennejší ako mnoho vrabcov. Každého, kto mňa vyzná pred ľuďmi, aj ja vyznám 



pred svojím Otcom, ktorý je na nebesiach. Ale toho, kto mňa zaprie pred ľuďmi, aj ja 
zapriem pred svojím Otcom, ktorý je na nebesiach. 

Možno poznáte naše porekadlo: „Bez božej vôle sa ani vlas na hlave nepohne“. Toto 
porekadlo nie je pravdivé. Sú mnohé veci, ktoré Boh nechce aby sa diali, ale nemôže im 
zabrániť. Nebuďme poverčivý. Tretí dôvod pre ktorý učeník Ježiša nemá mať strach 
nespočíva v tom, že sa nič zlé nestane, ale je predstavený dvomi obrazmi: vrabcami 
a vlasmi na hlave. Ježiš hovorí Nepredávajú sa dva vrabce za halier? Vrabec bol ten 
najmenej dôležitý tvor v čase Ježiša. V knihe požehnaní, ktoré používali židia sa 
nenachádzalo žiadne požehnanie pre vrabcov. Židia boli poľnohospodári nemali vrabcov 
radi. Ježiš hovorí: Ty máš strach, ale ak Boh sa stará o také nepotrebné tvory ako sú 
vrabce, aby by si nezobral starosť o Vás keď ste jeho deti?  

Môže byť, že niekedy moje rozhodnutie nasledovať Ježiša sa môže mať dôsledky aj pre 
mojich príbuzných. Ježiš hovorí – nemaj strach, buď dôsledný a neboj sa, lebo Boh je Otec 
ktorý sa stará dokonca aj o vrabcov o čo viac o Teba, ktorý si jeho synom. Ak si čestný – 
možno nebudeš mať zabezpečený kariérny postup, ale buď verný svojmu svedomiu 
a neboj sa dôsledkov.  

Druhý príklad sa týka počtu vlasov na hlave. Ich počet sa presne nepodarí určiť nikomu 
a aj keď by sa to náhodou podarilo, tak na druhý deň to už platiť nebude. Otcovi na 
nebesiach sa však nič neunikne. Ak sa teda nestratí pred jeho očami ani jeden jediný vlas, 
ako by si nezobral starosť o teba, ktorý si sa namáhal prijať jeho ponuku a stať sa 
budovateľom nového sveta? 

Evanjelium končí prísľubom: „Každého, kto mňa vyzná pred ľuďmi, aj ja vyznám pred 
svojím Otcom, ktorý je na nebesiach.“ Hľa tu je dôležitosť – byť rozoznaný na konci 
života Bohom ako niekto kto sa podobá Ježišovi. Preto sa v tomto svete rozhoduj nechať 
sa pripodobniť Kristovi. Neboj sa, a nechaj sa rozoznať pred tvárou tohto sveta ako môj 
učeník. Neboj sa, pretože to, čo je dôležité je to, či na konci Ťa rozoznám ja ako toho, kto 
sa podobá na mňa, lebo ak sa podobáš na mňa, tak potom si skutočne synom Nebeského 
Otca.  

 

Autor: Fernando Armellini   https://www.youtube.com/watch?v=QSLOmZJcH9Q  

Preklad: ThLic. Marek Iskra. Archív:  http://rodinabb.sk/liturgia-rodiny/ 


